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Sant Just escalfa motors per 
celebrar la seva Festa Major

Del 30 de juliol al 6 d’agost la ciutat viurà la seva gran celebració, que arrencarà amb el pregó dels Pastorets pàg 12

Agenda Nacional pàg 4
El sobiranisme acorda una
llista unitària i afronta el 27-S
amb la il·lusió renovada

Esports pàg 15
L’espluguina Yaiza Rodríguez
guanya l’Europeu sub20
de bàsquet a Canàries

Nomenament pàg 10
Perpinyà, alcalde de Sant
Just, reelegit president
del Consell Comarcal

Reportatge pàg 3
Un informe alerta que 
la meitat dels aturats del
Baix no cobren prestació

Igualtat pàg 14
Més pes de les dones 
en la política de la comarca

Comerç pàg 14
Sant Joan Despí premia
dues botigues de la ciutat

Entrevista a Pilar Díaz (PSC)

pàgs 8  i 9

“Hi ha un tracte
discriminatori i un
greuge històric en
aquesta zona de
la comarca amb

l’arribada del metro”

Alcaldessa d’Esplugues
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Les xifres macroeconòmiques
dels darrers mesos indiquen que
la situació econòmica general
tendeix cap a una millora. No obs-
tant això, el dia a dia a nivell de
carrer no lliga, de vegades, amb
els imputs optimistes que arriben
des de dalt. Un exemple és que al
Baix Llobregat, durant l’any pas-
sat, es van resoldre cada dia de
mitjana quatre execucions hipo-
tecàries –1.267 en total–, o que el
44% dels aturats a la comarca no
van rebre cap tipus prestació. 

Aquestes són algunes de les
dades de l’Informe del Seguiment
de la Crisi 2014, publicat fa pocs
dies pel Consell Comarcal.
Aquest informe analitza els efec-

tes de la crisi durant l’any passat
a la comarca a través de l’activi-
tat judicial i indicadors socioe-
conòmics com ara la taxa d’atur
o les prestacions per desocupa-
ció, entre altres. 

Sobre la qüestió de l’habitat-
ge, no s’ha de confondre ‘execu-
ció hipotecària’ –tot i que se sol
fer per facilitar-ne la comprensió–
amb ‘desnonament’, ja que aquest
segon procediment s’inicia quan
hi ha un impagament d’un con-
tracte d’arrendament o lloguer,
mentre que el primer és un pro-
cés que afecta un deutor que no
paga una hipoteca. 

Segons l’informe, el Baix “és
la comarca catalana que ha re-
gistrat un augment més gran de
les execucions hipotecàries en els
darrers dos anys”. Només durant
l’any passat –considerat “l’any de
la recuperació” per alguns– el

Baix Llobregat va registrar un in-
crement del 14% de les execu-
cions hipotecàries, les quals van
afectar 1,6 de cada 1.000 habi-
tants, un índex d’incidència en la
població superior al de la mitja-
na catalana –que és de l’1,3–.

ATURATS SENSE COBERTURA
L’altra dada preocupant és que el
43,8% de les persones apuntades
a l’atur a la comarca no van rebre
cap prestació per desocupació.
Aquesta xifra és superior a la del
Barcelonès, que és del 42,2%.

Si s’analitzen aquestes xifres
detalladament, Begues és el mu-
nicipi del Baix on el percentatge
de població desocupada sense
cap tipus de cobertura va ser més
baix –inferior al 35%–.  A la res-
ta de municipis, aquest percen-
tatge va oscil·lar majoritària-
ment entre el 40 i 45%.

» Un informe del Consell Comarcal indica que l’any passat hi va haver quatre execucions hipotecàries 
al dia al Baix Llobregat, mentre que el 44% dels seus aturats no van rebre cap cobertura per desocupació

L’any de la recuperació?
L’habitatge i l’atur, dos dels principals problemes segons l’informe del Consell Comarcal. Fotos: Arxiu 

F. Javier Rodríguez
BAIX LLOBREGAT

SOCIETAT4Les dades de l’in-
forme per a Esplugues, Sant
Just i Sant Joan no són tan ne-
gatives com les de la mitjana de
la comarca. Si bé al Baix Llobre-
gat la meitat dels aturats no re-
ben cap prestació per desocu-
pació, en aquestes tres localitats
el percentatge és més petit i bas-
cula entre el 35 i el 40%. 

A més, la taxa d’atur en
aquests tres municipis és més
baixa que la de la mitjana de la
comarca. En concret, Esplugues
té el 12,1% de la seva població
desocupada, mentre que aquest
percentatge a Sant Joan és en-
cara inferior, amb l’11,4%. En el

cas de Sant Just, aquest municipi
té la taxa d’atur més baixa de la
comarca, amb el 7,9%. 

Respecte a les execucions hi-
potecàries, el partit judicial d’Es-
plugues –que engloba Esplu-
gues i Sant Just– va patir 64 pro-
cessos d’aquestes característi-
ques durant l’any passat, una xi-
fra que ha anat augmentant, en
la línia de la comarca, al llarg de
l’última dècada. En altres pa-
raules, van afectar 1,4 persones
per cada miler d’habitants. En el
cas de Sant Joan, el municipi per-
tany al partit judicial de Sant Fe-
liu, on les execucions hipotecàries
van arribar a 254 l’any passat. 

Oasi aparent a Esplugues, 
Sant Joan i Sant Just
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Després d’algunes setmanes on semblava
que l’independentisme era incapaç de de-
cidir com es presentaria el 27-S, els esde-
veniments van fer un gir de 180 graus la set-
mana passada. Tres dies d’alta intensitat po-
lítica van servir perquè l’independentisme
configurés la seva candidatura. Aquí cal dei-
xar de banda la CUP, que des d’un primer
moment se’n va desmarcar.

La llista, batejada com a Junts pel Sí,
l’encapçalarà l’expolític i exeurodiputat
d’ICV-EUiA Raül Romeva i tindrà l’expre-
sidenta de l’ANC, Carme Forcadell, com a
número dos i la ja expresidenta d’Òmnium,
Muriel Casals, en la tercera posició. Després
d’aquestes tres figures de la societat civil, tot
i que en el cas de Romeva també és un po-
lític, hi haurà l’actual president de la Ge-
neralitat, Artur Mas, i el líder d’ERC, Oriol
Junqueras, que aniran en el quart i cinquè
lloc, respectivament, mentre que el líder de
Súmate, Eduardo Reyes, serà el número sis.
La llista la tancarà l’exentrenador del Bar-
ça, Josep Guardiola.

Durant la presentació de la candidatura
al Museu d’Història, Romeva va assegurar
que “proclamarem la independència: anem
a totes”. El cap de llista va afegir que “si el
27-S la nostra proposta té majoria suficient,

volem que el parlament declari solemne-
ment que, en virtut d'aquest mandat, s'i-
niciï el procés d'independència”.

DESCONNEXIÓ LEGAL
El que es coneix de la llista és el següent.
En els llocs reservats per als polítics, la pro-
porció serà d’un 60% per a CDC i d’un 40%
per a ERC, mentre que hi haurà fórmules
per incloure representants de Demòcrates
de Catalunya i de Moviment d’Esquerres. 

El pacte també estableix que Mas serà
el president de la Generalitat i que una vi-
cepresidència serà per a ERC. L’acord
contempla que hi hagi un repartiment
dels consellers del 60% per a CDC i del 40%
per a ERC, mentre que la presidència del
Parlament seria per als republicans. Tot això
vindria després de les eleccions, per les quals
s’ha pactat concórrer amb bona part del
programa electoral que CDC, ERC i les en-
titats van pactar el 30 de març. Una altra
de les línies estratègiques que s’haurien pac-
tat és la possibilitat d’escurçar a sis o vuit
mesos el termini per declarar la indepen-
dència. Durant aquest període es duria a ter-
me la desconnexió legal.

Ara el repte de la candidatura serà bus-
car un suport majoritari i aconseguir que l’in-
dependentisme recuperi embranzida i
aconsegueixi penetrar on no ho ha fet.
Caldrà explicar els avantatges d’una Cata-
lunya independent i aclarir dubtes, alguns
dels quals repassem en aquesta pàgina.

» CDC, ERC i les entitats pacten la llista Junts pel Sí per a les eleccions del 27-S, liderada per Raül Romeva

Albert Ribas
BARCELONA

10 preguntes amb resposta

ESTRUCTURES
QUINS INSTRUMENTS
D’ESTAT NECESSITARIA
CATALUNYA?
Qualsevol Estat necessi-
ta, per poder funcionar,

una sèrie d’estructures que el fan via-
ble. Moltes d’elles ja existeixen, com les
forces de seguretat. La més prioritària
és l’agència tributària, que hauria de
gestionar els impostos catalans. Pel que
fa al model d’Estat, una República és
l’opció més compartida. 

IMPOSTOS
COM FUNCIONARIA 
LA HISENDA PRÒPIA 
DE L’ESTAT CATALÀ?
Catalunya ja disposa ac-
tualment de l’Agència
Tributària de Catalunya

(ATC), que s’encarrega de gestionar els
impostos que són competència de la
Generalitat. Per tant, l’estructura ja
existeix i només s’hauria d’assumir la
gestió dels impostos que ara adminis-
tra l’Estat espanyol, com l’IVA o l’IRPF.

ESPANYA
QUINA RELACIÓ 
TINDRIEN CATALUNYA 
I ESPANYA?
El nou Estat català man-
tindria una relació veïnal

amb Espanya, com la que té ara Es-
panya amb França o Portugal. Seria
una relació d’igualtat, de tu a tu. Com
que Catalunya formaria part de l’espai
Schengen si continués a la Unió Euro-
pea, no hi hauria cap mena de fronte-
ra entre els dos estats.

UNIÓ EUROPEA
EL NOU ESTAT CATALÀ
QUEDARIA FORA DE LA
UNIÓ EUROPEA?
La UE no disposa de cap
norma específica que re-

guli la secessió interna, per la qual cosa
la permanència de Catalunya dins la
Unió dependria d’una decisió essen-
cialment política dels caps d’Estat i de
Govern dels països membres. Per altra
banda, sortir de la UE no implica ha-
ver d’abandonar l’euro.

EMPRESES
QUÈ PASSARIA AMB LES
MULTINACIONALS QUE
HI HA A CATALUNYA?
Si el nou Estat garantís
la seguretat jurídica de

les empreses, una fiscalitat competiti-
va i unes infraestructures de primer ni-
vell, les multinacionals no tindrien
cap raó per marxar de Catalunya. Cal
tenir en compte que Barcelona està con-
siderada una de les ciutats europees
més atractiva per als negocis.

PENSIONS
LES PENSIONS I LES 
PRESTACIONS D’ATUR
ESTARIEN GARANTIDES?
Segons els càlculs de la
conselleria d’Economia,
un Estat català indepen-

dent podria fer front perfectament a les
pensions i a les prestacions d’atur. Ac-
tualment, Catalunya aporta al voltant
d’un 19% de les cotitzacions socials de
l’Estat espanyol i només rep, en con-
trapartida, el 17% de les prestacions.   

IMMIGRACIÓ
QUÈ PASSARIA AMB LES
PERSONES QUE JA TENEN
DOBLE NACIONALITAT?
Hi ha molts ciutadans
estrangers que, al cap
d’un temps de residèn-

cia, han aconseguit la doble nacionali-
tat: l’espanyola i la del seu país d’ori-
gen. En un Estat català, la triple na-
cionalitat seria possible jurídicament
sempre que les noves lleis i els tractats
entre estats ho permetessin.

LLENGUA
EN QUINA SITUACIÓ
QUEDARIA EL CASTELLÀ
EN EL NOU ESTAT?
En una Catalunya inde-
pendent, el català pas-

saria a ser llengua d’Estat a tots els efec-
tes i esdevindria la llengua comuna en
l’espai públic. Pel que fa al castellà, i te-
nint en compte que és la primera llen-
gua de molts catalans, hauria de tenir
un estatus de reconeixement especial
a l’Estat català.

DOCUMENTS
EL CARNET DE CONDUIR
I ALTRES DOCUMENTS
SEGUIRIEN SENT VÀLIDS?
Després de la constitució
del nou Estat, s’haurien

de seguir aplicant les lleis espanyoles
en certs àmbits per facilitar la transi-
ció cap a la legislació pròpia. Per tant,
tots els documents continuarien sent
vàlids. De fet, ja s’està implantant el
carnet de conduir europeu, que facili-
taria molt les coses.

BARÇA
EN QUINA LLIGA 
JUGARIEN EL BARÇA
I L’ESPANYOL?
Jurídicament, les lligues
són creades per associa-

cions privades. Per tant, els dos equips
catalans podrien seguir jugant a la
Lliga de Futbol Professional (LFP) es-
panyola sense cap impediment legal. En
aquest sentit, també podrien jugar a
qualsevol altra lliga europea si ho vol-
guessin i fossin acceptats.

Ara (sí que) és l’hora

REDACCIÓ4Qui no formarà part de la llis-
ta independentista encapçalada per Ro-
meva és la CUP. El partit de l’esquerra in-
dependentista va deixar clar des d’un
primer moment que la seva aposta era una
llista sense polítics i que es desmarcaria de
tot el que no fos aquesta opció.

El diputat de la CUP, Quim Arrufat, es
va mostrar crític amb l’acord entre CDC,
ERC i les entitats sobiranistes i va consi-
derar que  es tracta del “projecte” que Mas
va presentar en la seva conferència del 25
de novembre. Arrufat va afegir que s’han
“perdut” nou mesos del procés i va apun-
tar que ara els contraris a la independèn-
cia podran articular el seu discurs al vol-

tant de “Mas, el seu lideratge i les seves po-
lítiques”. Tot i això, el diputat cupaire es
va mostrar disposat a pactar un punt al
programa electoral que permeti “visua-
litzar” les candidatures independentistes
per tal que el 27-S sigui plebiscitari.

ANTONIO BAÑOS, EL FAVORIT
D’altra banda, la formació de l’esquerra
independentista va començar diumenge
les primàries per escollir el seu cap de llis-
ta.  El periodista Antonio Baños és el gran
favorit per encapçalar la candidatura,
mentre que Anna Gabriel, Josep Manel
Busqueta o Gabriela Serra també ocu-
paran un lloc destacat.

La CUP, pel seu compte
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Blanques , “Junts pel Sí” amb
partits i entitats sobiranistes, ju-
guen i prenen la iniciativa, les fit-
xes de l’escaquer es mouen. De les
negres hi ha qui s’enroca, la Torra
Mariano Rajoy amb el Rei amb
cara de pomes agres, molts es
mouen en funció de la llista, hi ha
qui fan burleta i ironia com la
Dama Sáenz de Santamaria i el
Cavall Margallo, els peons de Po-
demos, IVC o EUiA que fan el seu
joc sense cap transcendència, els
alfils del PSC i Unió corrent a
munt i a vall sense tenir gens clar
què han de fer ni quin camí se-
guir, les torres del PP i Ciutadans
encastellats en les seves dèries, el
cavall del PSOE fent saltirons
amb promeses de canvis que ja
no se’ls creu ningú. 

Jugada mestra, mentre les pe-
ces negres es distreuen amb els
peons blancs, els cavalls blancs de
la CUP, tenen clar què han de fer
i arrasen els peons negres. Blan-
ques passen de la defensiva a l’o-
fensiva, on cada una de les peces
sap què ha de fer, desplegades so-
bre l’escaquer en posició d’atac,
amb la tàctica estudiada i intel·li-
gent, els moviments de les peces,
han de ser ràpids i precisos, sense
vacil·lacions. És l’hora de saber en
quin bàndol es juga, sense enga-
nys ni subterfugis; ara sabrem qui
és qui i si juguen a blanques o ne-
gres, tots es van posicionant sense
ambiguïtats i el ventall electoral
quedarà clarificat. 

Durant la partida caldrà sa-
crificar fitxes, segur, però serà per
a obtenir un bé general i col·lectiu
com és la independència, per
aconseguir un estat nou amb una
societat més justa, igualitària i fe-
liç. Ara va de debò, amb aquest
panorama, xec i mat al Rei. 

4Això promet
per Jordi Lleal

#ConversaTensa#JuntsPelSí #Desglaç

4Gràcies Catalunya
per Paco Escudero 

La mare ha marxat a València,
com cada estiu. Quan torni farà
95 anys, ella diu sempre que va
amb l'any i així no se li obliden
els anys que compleix. Jo crec
que cada any es renova, ja que
cada any està més jove i és més
sàvia. Amb l'edat ha agafat un
cert aire de serenitat i lucidesa.
Sempre ha estat una dona in-
tel·ligent i elegant. 

Recordo quan anava a bus-
car-la a les botigues on la des-
crivien com una dona alta i
molt educada. Ella és així. Bé, ja
no tan alta, però continua tenint
una educació exquisida. Enyo-
ra el seu Madrid natal i els ra-
cons que han estat l’esceno-
grafia de la seva infantesa: el
carrer Carretas, els Jerónimos
o el lleó de Las Cortes, estàtua
en què pujava al damunt quan
anava a escola, entre altres in-
drets. Sempre en parla d'això,

amb joia, però també amb do-
lor pels fets terribles de la seva
infància. 

La mare, com tota la família,
estima Barcelona i Catalunya, la
capital i el país que ja fa molts
anys li van brindar una nova
oportunitat, i lloc onhem nascut
i crescut els seus fills, nets i
besnéts. Ens mira comprensiva
pel fet que avui gairebé tots si-
guem independentistes. La fa-
mília s’ha fet en aquesta terra i
ens sentim catalans perquè som
catalans. Els nostres cognoms
s'han barrejat amb cognoms
autòctons, si és que un cognom
te importància. I els records de
la terra d'origen s'han diluït en
les vivències d'aquesta. I aquí es
quedarà la mare, al costat de l'à-
via. Perquè aquí vam donar ter-
ra a les nostres arrels, i aquí han
crescut les nostres branques.
Gràcies Catalunya.

@eduardorepi: Cansados, desesperados
porque España no tenía miras de cambiar,
tomaron la decisión de cambiar ellos. El 27
Catalunya #JuntsPelSi Llibertat.

@RafaelPradas: Tots els dies són històrics
per una raó o altra, però el restabliment de
relacions entre Cuba i Estats Units ho és
realment.

@Will_1981 El Miguel Ángel Revilla pot
passar-se pel folre la confidencialitat de la
conversa entre Mas i el rei, veig. Està bé,
això.

Quan es va tancar el principi d’a-
cord de la llista del “sí-sí” de
CDC, ERC i la Santíssima Tri-
nitat del sobiranisme organitzat
–ANC, Òmnium i AMI-, Jordi
Sànchez, president de l’Assem-
blea i extraordinari jugador de
pòquer, va marxar cap a Via La-
ietana. En un bar d’aquest de
franquícia –aquesta mena de
factories de la maionesa– va
prendre una canya i un parell de
pintxos. Es va descomprimir
amb una cerveseta.

El dia abans va picar unes
galetes de Camprodon, les Bir-
ba, a les cinc de la tarda a Palau.
És el preu que s’ha de pagar per
reunir-se amb un president que
la gana no el fa córrer. El procés
no és el Palace, ni els Sants
Jordi generosos del tripartit.
Això és prou clar. 

La cerveseta és un bon ex-
emple d’allò que configura l’in-

dependentisme, estigui en-
quadrat en la llista del “sí-sí” o
en la indispensable llista de la
CUP. La cerveseta i les Birba
demostren que l’independen-
tisme és la nova aliança estra-
tègica de les classes populars,
treballadores i mitjanes per la
igualtat; pel benestar; pel bé
comú; per acabar amb una
economia concessional i una
oligarquia fatxenda que s’ha
demostrat ineficient i forasse-
nyada; per garantir la salut,
l’ensenyament i la justícia so-
cial. Hi ha qui diu defensar el
mateix però, ves per on, ho vol
sotmès a la voluntat de la co-
rona espanyola. I, a més, diuen
que són d'esquerres. Fins i tot,
diuen que són tan d'esquerres
que seran capaços de donar
lliçons d'esquerranisme a Da-
vid Fernàndez, Muriel Casals,
Toni Baños o Quim Arrufat. 

per Quico Sallés, periodista d’El Singular Digital

4Una canya i dos pintxos
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El nou govern del municipi, for-
mat per la coalició del PSC i
CiU, els quals sumen onze regi-
dors i assoleixen la majoria ab-
soluta al Ple, ja ha aprovat el car-
tipàs municipal 2015-2019. L’or-
ganigrama es classifica en tres
grans àrees: Recursos generals i
econòmics, Territori i sostenibi-
litat, i Acció social i ciutadania. Hi
haurà setze regidories delegades
i quatre regidories adjuntes.

Per altra banda, les retribu-
cions de l’alcaldessa i dels quatre
tinents d’alcalde tindran una re-
ducció del 13,62%, segons va
aprovar el Ple el passat dia 16.

L’alcaldessa Pilar Díaz (PSC)
assumeix diverses àrees des d’Al-
caldia, on hi ha dos regidors ad-
junts: Javier Giménez, en l’àm-
bit de Seguretat ciutadana, i San-

ti Siquier, en Transparència i
bon govern. Albert Comellas
(CiU) està al càrrec de l’Àrea de
desenvolupament econòmic i de
les regidories de Promoció eco-
nòmica i ocupació, i Patrimoni
cultural i turisme. Emprenedoria,
comerç i consum recau en mans
del regidor Javier Giménez.

Eduard Sanz és l’encarregat
de l’Àrea de territori i sostenibi-
litat i de la regidoria de Comu-
nicació, on hi ha l’adjunta Mari-
bel Aguilera. Santi Siquier lide-
ra Transport i mobilitat; Sara

Forgas és la cap de la nova àrea
social i regidora de Serveis Socials
i Salút pública, i Polítiques de fa-
mílies i Gent gran. Montse Za-
mora és la regidora de Partici-
pació, Drets civils i Ciutadania, a
més d’Esports, Infància i Joven-
tut, i Protecció civil. 

Cultura i agermanaments és
per a Maribel Aguilera, i la regi-
dora Mariber Peláez, a l’àrea
d’Educació, Universitat i Coope-
ració al desenvolupament.  Fi-
nalment, Manel Pozo portarà
l’àrea d’Acció comunitària.

El PSC i CiU han acordat governar junts el municipi. Foto: Ajuntament

Aproven el cartipàs municipal 
i una baixada de sous del 13%
» El govern de PSC i CiU té setze regidories delegades i quatre 
d’adjuntes i estructura el seu organigrama en tres grans àrees

Els museus col·laboren amb 
el Tram i ofereixen descomptes
TURISME4Fa uns dies es va
posar en marxa la nova cam-
panya de promoció turística que
han engegat conjuntament els
Museus d’Esplugues i el Tram.

La iniciativa té l’objectiu d’a-
traure la ciutadania espluguina
i els visitants d’arreu perquè
s’apropin a la ciutat i descobrei-
xin la riquesa patrimonial del
municipi. També s’ha fet a altres
indrets de la comarca.

Per fer-ho, la promoció in-
clou descomptes del cinquanta i
del vint-i-cinc per cent en les ac-
tivitats als museus de Can Tin-
turé i de La Rajoleta. En concret,
a l’entrada combinada de les vi-

sites guiades el preu es redueix
a la meitat, i un quart a les acti-
vitats familiars. La iniciativa
també inclou un descompte del
deu per cent en alguns restau-
rants del municipi.

DIA MUNDIAL DELS ARXIUS
Entorn de l’àmbit museístic, la
ciutat va celebrar el 10 de juny el
Dia Internacional dels Arxius. Ho
va fer amb un repàs de la histò-
ria de Las Torresdels Milá a cà-
rrec de l’actual comte del Mont-
seny, José María Milá Mencos, la
seva germana, historiadora, Re-
yes Milá, i Ana Roig, també de-
dicada a aquest àmbit.

JOVENTUT4L’Ajuntament ha
destinat una partida de 72.094
euros a beques perquè els nens
i nenes i joves de la ciutat puguin
accedir als casals d’estiu i als
campus que s’organitzen du-
rant aquesta època de l’any.

Aquesta xifra representa un
increment molt notable del pres-
supost que es destinava a aques-
ta partida l’any passat –el 2014
es van invertir 46.000 euros en
aquest àmbit–. Pel que fa a les
ajudes que s’atorgaran, el con-

sistori ha informat que seran un
total de 327, les quals assoliran
entre un 25% i un 90% del cost
total del casal d’estiu i campus.
D’aquestes, un centenar de pla-
ces inclouran la subvenció del
servei de menjador.

Enguany, un total de 1.600
infants i joves gaudeixen de l’o-
ferta de l’Espluestiu 2015, que ha
augmentat en nombre d’ins-
cripcions. Per fer front a això,
l’Ajuntament ha habilitat un
nou espai per als nens i nenes

d’entre 3 i 12 anys a l’escola
Prat de la Riba. 

La programació de la tem-
porada d’enguany es manté com
sempre, amb oferta lúdica i es-
portiva que inclou excursions i
un dia a la piscina, entre altres.
Però s’ha incorporat una nove-
tat: s’ha ampliat a tots els grups
el dia d’activitats en anglès, que
es va posar en marxa l’estiu
passat. El Casal Jove manté les
dues ubicacions, al Remolí i el
Casal Robert Brillas. 

Redacció
ESPLUGUES

Els descomptes són del 25% i del 50% en l’entrada. Foto: Ajuntament

Més inversió en casals d’estiu

Infants en una activitat aquàtica. Foto: Casals d’estiu Esplugues

Societat | La ciutat celebra les noces d’or de deu parelles
L’Ajuntament ha homenatjat fa uns dies deu parelles de la ciutat que enguany celebren 

les seves noces d’or. L’acte va tenir lloc el passat dimarts 7 de juliol a la Masoveria de Can
Tinturé, on l’alcaldessa Pilar Díaz i la regidora de Gent Gran, Sara Forgas, van assistir. La
coral espluguina Musicórum també hi va col·laborar i va actuar davant dels homenatjats.
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Finalment han arribat a un
acord amb CiU per governar
la ciutat. Per què no han

pactat amb les esquerres?
En un primer moment vam negociar
amb les formacions que de mane-
ra puntual ens havien donat suport
en el passat, especialment en l’a-
provació dels pressupostos. I això no-
més s’havia produït amb CiU i ICV.
Nosaltres vam parlar amb totes
dues i els vam oferir la possibilitat
d’entrar al govern. En el cas de CiU,
les converses van ser fructíferes i van
acabar amb un pacte. Pel que fa a
ICV, no és que no acabessin bé,
sinó que necessitàvem més temps
per parlar de temes que no es po-
dien resoldre en deu dies. 

Està tot obert, per tant?
Nosaltres no hem tancat la porta, tot
i que tenim la impressió que per
part d’ICV no tenen la intenció
d’entrar-hi. A nosaltres ens hauria
agradat formar un govern amb
tres formacions polítiques. La pilo-
ta està ara a la taulada d’Iniciativa.

Creu que la ciutadania entén
aquest acord amb CiU?
El que vol la ciutadania és que re-

solem els problemes. Potser hi ha
gent que pensa per què amb CiU
sí i amb ICV no, però nosaltres es-
tenem la mà a tothom.

Albert Comellas (CiU) va posar
una nota de zero en “credibilitat
i eficàcia” a l’anterior govern del
PSC en una entrevista a Línia
Tres i va assegurar que es va
amagar informació a la ciutada-
nia i als regidors. Com explica que
ara pactin amb vostès?
Això ho ha de preguntar al senyor
Comellas, no a mi. El que va dir ho
va fer en campanya, però ara està
encantat d’entrar al govern.

L’oposició ha criticat que amb
aquest pacte amb CiU es pot gi-
rar “l’esquena a la ciutadania”.
Què els pot respondre?  
Els diria que necessitem més temps
i treballar com fins ara. Les conclu-
sions que es fan abans d’hora són
molt polítiques. La gent no espera
grans sentències, sinó que treballem
per la ciutat. 

En què ja estan treballant con-
cretament?
Ens hem reunit amb totes les forces
polítiques i hem parlat dels temes de
ciutat. Un d’ells està molt clar: el pac-
te que vam signar la passada legis-
latura per unanimitat per reactivar l’e-
conomia i crear ocupació. Ningú

no entendria que no el reeditéssim.
Un altre és el de la pobresa. Són qües-
tions en les quals, a banda dels co-
lors, crec que ens posarem d’acord.
No té sentit que ens obrim a la par-
ticipació ciutadana i que no escoltem
els seus representants al consistori. 

Un altre dels temes importants és
consensuar el Pla d’Actuació Mu-
nicipal (PAM). S’està treballant
també en aquest sentit? 
Aquesta serà una de les primeres
mesures que engegarem. Volem
fer un PAM participatiu per prime-
ra vegada, amb la gent d’Esplu-
gues i les altres forces.  Volem reco-
llir suggeriments i rectificacions,
sempre i quan estiguin alineades
amb el nostre compromís amb la
ciutadania. 

Sembla que la participació i la
transparència són dos pilars del
seu full de ruta...
Ja hem celebrat altres iniciatives par-
ticipatives, com ara dos processos

per demanar a la gent què hem de
fer amb una part del pressupost. El
pròxim setembre en farem una al-
tra edició.

Quina és la xifra de participació
en aquests processos? És suficient
i representativa?
Al procés participatiu que explica-
va abans hi va haver 80 persones en
quatre grups, els quals van treballar
per un projecte per a la ciutat. Per
exemple, es va decidir fer un co-
working, que ja funciona. Tot i això,
80 per a mi és poc. Encara hem de
fer molta pedagogia.

Quines propostes té l’Ajunta-
ment en aquest àmbit?
És important obrir els canals de par-
ticipació i dinamitzar-la. Nosaltres ho
ensenyem des de petits, aula per
aula, per explicar als nens i nenes de
cinquè i sisè de Primària i de quart
d’ESO que han de participar i dir-hi
la seva. També tenim una pàgina
web municipal molt transparent i

participativa, segons ha analitzat la
mateixa UAB.  El que és important
és tenir tots els canals a punt perquè
la gent pugui optar per una fórmula
o una altra. 

Com ha dit abans, l’àmbit eco-
nòmic i l’ocupació també són
una de les seves preocupacions.
Ens pot fer cinc cèntims dels fu-
turs plans d’ocupació que des-
envoluparà? 
El setembre ens agradaria posar en
marxa aquesta mesura, tot i que
hauria volgut que fos ara al juliol,
però no ha pogut ser. Tot i així, ja te-
nim un pacte amb 33 mesures
concretes amb les quals, entre altres,
financem la meitat de la contrac-
tació d’una persona durant un any.
Ja hem fet una reunió i hem analit-
zat aquest pacte i els seus resultats. 

Quins són aquests resultats?
S’han inserit el 45% de les persones
de la borsa de treball, 39 aturats que
han pogut treballar, dels quals el

Neus Marmol
ESPLUGUES

Pilar Díaz / alcaldessa d’Esplugues (PSC)

L’alcaldessa Pilar Díaz renova mandat a Esplugues. Governarà per segona
vegada la ciutat, després d’haver arribat a un pacte amb CiU. 
No tanca la porta a una possible entrada d’Iniciativa al govern, 

tot i que creu que la formació ecosocialista no té la intenció de fer-ho.

“Ens hauria agradat un govern de tres:
la pilota està a la taulada d’Iniciativa”
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35% ho van fer amb contracte in-
definit. Ara estem treballant en
aquesta línia: recuperar les mesures
que funcionen, afegir-ne de noves
i dimensionar bé la seva partida.

Un dels sectors més castigats per
la crisi és el comerç local. Quines
mesures tenen previstes per aju-
dar-lo?
Durant el darrer mandat hem fet un
pla de reformes urbanístiques amb
l’objectiu de fomentar el comerç als
carrers de Molí, Verge de la Mercè,
Quintana i Doctor Manuel Riera. A
més, hi ha diversos ajuts per facili-
tar tant l’ampliació de l’activitat
d’un negoci com, fins i tot, la ubi-
cació a la nostra ciutat.

Perquè el comerç visqui, la gent
ha de passar temps a Esplugues.
Creu que s’ha de treballar enca-
ra més per trencar amb el tòpic de
‘ciutat-dormitori’ que ha recaigut
històricament sobre la ciutat?
Esplugues no és una ‘ciutat-dormi-
tori’.   Hi ha un fort sentiment de per-
tinença. El que sí que hem fet és im-
pulsar la iniciativa Alcaldessa als
barris, per parlar amb la gent que no
està a les entitats. Només una o dues
persones ens van dir que feien més
vida a Barcelona que aquí. Dit això,
sí que és cert que hem de treballar
perquè la gent compri més a Es-
plugues.  

Cada vegada ho fa més als cen-
tres comercials...
Sobretot els més joves, que són afi-
cionats a anar als cinemes, i la gent
que hi va per menjar als restaurants.

En canvi, les persones grans sí que
compren als barris. Però sí que és
cert que hem de fer una aposta molt
decidida en aquest sentit. De ve-
gades els horaris no acompanyen.
Aquí surts un dissabte i no tot està
obert. Hem de fer un pla molt ben
consensuat, que no és exclusiva-
ment d’inversió, sinó de repensar
com ho fem perquè la gent es que-
di aquí.

Està contenta de l’impacte del Fi-
resplugues a la ciutat?
Sí, cada vegada tenim més èxit,
més parades i més comerços que
s’interessen per la fira. Però és cert
que s’ha notat la crisi. Hem d’apos-
tar pel comerç local i dur a terme
mesures de foment i ajuts. 

Una gran actuació que ja s’albira
i que afectarà Esplugues és la
reforma de la B-23, que inter-
connectarà millor la ciutat amb el
seu entorn i, sobretot, amb Bar-
celona. Quin impacte tindrà per
a la ciutat?
Els ciutadans d’Esplugues ho estan
desitjant, perquè per anar a la
universitat aquí a la vora, o a la Nes-

tlé, o a la Panrico, no poden fer ser-
vir ni la bicicleta ni anar cami-
nant. Nosaltres volem facilitar
aquest accés. Tenim dos projectes.
Un, si tot va bé, s’hauria d’execu-
tar aquest any: l’accés a Esplu-
gues per la part de muntanya,
amb un carril bici i de vianants. Ja
vam signar l’acord amb l’AMB i Bar-
celona i està pressupostat. L’altre
és fer un accés per la banda de
mar. Però, a més, hi ha un altre pro-
jecte més ambiciós amb Sant Joan
i Sant Just, però aquest és a llarg
termini. El què es vol fer ara és ur-
banitzar la B-23. 

S’han sentit poc recolzats en
l’àmbit del transport per les altres
administracions?
Sí, sobretot amb el tema del metro.
Amb això sí que tinc una veu molt
crítica. El 2004 es va implantar el
Tram. Hi havia gent que deia: ‘Tram-
via no i metro sí’, i nosaltres dèiem
‘Tram sí i metro també’. Sort que va
arribar el Tram, perquè encara estem
esperant el metro. Hem de tenir en
compte que som un municipi de la
primeríssima corona de Barcelo-
na. Tenim metro, però en un carrer
limítrof amb l’Hospitalet, quan te-
nim aquí mateix la Línia 3 a Zona
Universitària...

El metro, finalment, no va arribar.
Segueixen insistint-hi?
Quan vam veure que tot això s’a-
turava per la crisi, amb Antoni Po-
veda (Sant Joan) i Josep Perpinyà
(Sant Just) vam acordar parlar amb
la Generalitat per fer-ho en dues fa-
ses i hi van estar d’acord. La prime-

ra preveu dues parades a Esplugues
i la nostra intenció és que s’afegei-
xin al Pla Director de la Generalitat
abans del 2020. A Sant Just i Sant
Joan els convé perquè amb una lí-
nia de bus llançadora es connecta-
rien ràpidament amb el nostre me-
tro. Però estem al 2015 i perquè es
comenci a construir aquesta in-
fraestructura encara han de passar
coses, i aquestes coses de moment

no han passat. El tracte és discri-
minatori i hi ha un greuge històric
en aquesta zona de la comarca. 

El que també és històric és l’he-
gemonia del PSC a la comarca i a
la ciutat. Ara ha tornat a guanyar,
però aquesta dinàmica sembla
que va a menys eleccions rere
eleccions, sobretot en l’àmbit na-
cional. Creu que el discurs socia-
lista està quedant antiquat? 
No ho percebo així. El resultat a la
comarca ha estat diferent del de la
resta del país, tot i que hem estat la
segona formació en nombre de
vots. Tenim menys regidors a Es-
plugues perquè el pastís s’ha hagut
de dividir en més trossos.

Una companya seva, Núria Par-
lón, alcaldessa de Santa Coloma
i diputada al Parlament, ha anun-
ciat que no repetirà a les llistes del
PSC el 27S i ha criticat que les “ve-
lles formacions polítiques, com el
PSC, no han estat capaces de po-
sar-se al costat de la gent i patir
amb ella”. Comparteix aquesta
anàlisi?
En l’àmbit global hem de fer auto-
crítica. Alguns no han sabut llegir la
crisi, que ho ha posat en evidència
tot: l’economia, l’àmbit social i la po-
lítica. No podem seguir amb la ma-
teixa manera de fer les coses, però
els que ja practiquem una nova for-
ma de governar hem rebut el suport
de la ciutadania. 

Vostè va dir en la primera entre-
vista que li va fer aquesta publi-
cació que Miquel Iceta, primer se-
cretari del PSC, havia de posar or-
dre en el partit. Creu que ha acon-
seguit el seu objectiu?
Ara fa un any que tenim un primer
secretari amb el qual ens sentim
molt còmodes i que té un discurs
coherent. Ara ja no hi ha cacofonies
com passava abans. Estem molt
convençuts del què defensem. Vo-
lem que les coses canviïn, però
creiem que la via no és la indepen-
dència.

Ara que esmenta el procés sobi-
ranista, consideraria positiu que
el PSC fes front comú amb PP i C’s
en contra de la llista unitària?
No. El país no necessita això. No vo-
lem confrontació. No volem dividir
la ciutadania. 

“El país no necessita

un front comú de

PSC, C’s i PP contra

la llista unitària. No 

volem confrontació”

“Miquel Iceta té 

un discurs coherent.

No hi ha cacofonies

al partit i sabem 

què volem”

línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Badalona · 

Baix Maresme · l’Hospitalet
Baix Llobregat ·Vallès · Turisme

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia

Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts
Badalona

Setmanal
Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

180.350
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025
10.025

150.250
15.025
15.025
15.025
15.025
15.025

40.100
10.025

Total 370.700

14 mensuals
5 quinzenals
1 setmanal

180.350
150.250
40.100

publicitat@comunicacio21.com

la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

370.700 
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia
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El nou consistori de Sant Just,
governat pel tripartit de PSC,
ERC i Movem Sant Just, ja ha
aprovat el cartipàs municipal. Hi
ha onze regidors i regidores al
govern que es reparteixen les
vint-i-quatre regidories, agru-
pades en quatre grans àrees.

A Alcaldia-Presidència hi ha
l’alcalde, Josep Perpinyà (PSC);
Gina Pol, a les regidories d’Al-
caldia-Presidència, Comunicació
i Transparència i Polítiques de
gènere i Igualtat; i Sergi Seguí,
està al càrrec de Relacions ins-
titucionals i Participació, Proxi-
mitat i Comunitat 2.0.

A l’Àrea de Serveis Gene-
rals, Economia i Sostenibili-
tat –liderada per Gina Pol–,
Dolors Leyva duu la regidoria de
Serveis generals; la d’Hisenda és
per a Quima Giménez; Ocupació

i Empresa, per a Pau Carrasu-
mada; Energia, per a Lluís Mon-
fort; Seguretat ciutadana, és per
a Sergi Seguí; i la regidoria de
Comerç i Consum, per a Fe-
rran Tost.

A l’Àrea de Política Territo-
rial, Habitatge i Medi Am-
bient –encapçalada per Joan
Basagañas– hi ha Dolors Leyva,
que també està a la regidoria
d’Urbanisme i Habitatge. A Po-
lítica territorial i Via pública i
Serveis, està Joan Basagañas.
Lluís Monfort s’encarrega de la
regidoria de Medi ambient, Ges-
tió de residus i Espai natural, i
Jordi Pruna, de Transports, Mo-
bilitat i Seguretat viària.

A l’Àrea de Serveis a la Per-
sona –amb Sergi Seguí al cap-
davant–, hi ha la regidoria d’Ac-
ció social, amb Gina Pol; Cultu-
ra i Patrimoni, de Seguí; Educa-
ció, Infància i Acompanyament
a l’escolaritat, i Joventut, per a

Just Fosalva; Formació i Es-
ports, per a Pau Carrasumada; i
la regidoria de Solidaritat i Co-
operació, per a Quima Giménez.

LES RETRIBUCIONS
El Ple també va aprovar les re-
tribucions dels regidors i regi-
dores. La partida és de tres mil
euros més respecte del 2014,
tenint en compte que l’equip de
govern ha augmentat en dos re-
gidors. Pel que fa a l’alcalde, la
seva retribució disminueix en
nou mil euros anuals i queda en
50.000 euros a l’any.

La retribució de les altres
dues dedicacions exclusives –pri-
mer tinent, Sergi Seguí, i Gina
Pol, tercera tinenta– és de
43.858 euros anuals.

La resta de regidors cobren
segons les hores de dedicació set-
manals i les seves retribucions
oscil·len entre els 17.500 i els
24.500 euros anuals.

L’equip de govern. Foto: Ajuntament

El govern del PSC, ERC i Movem
tindrà 11 edils i 24 regidories
» L’Ajuntament ha aprovat el nou cartipàs municipal, que es 

classifica en quatre grans àrees, i una baixada del sou de l’alcalde

Es renoven els consellers 
de l’empresa local Promunsa

ADMINISTRACIÓ4L’Ajunta-
ment ha renovat els consellers i
conselleres de l’empresa muni-
cipal Promunsa, paral·lelament
a la constitució del nou consis-
tori. S’ha renovat el Consell d’Ad-
ministració, els membres del
qual són proposats pels diversos
grups municipals del consistori.
Es va fer en una  Junta General
extraordinària, formada per re-
gidors i regidores del Ple muni-
cipal i presidida per l’alcalde.

El Consell d’Administració
estarà format, segons va nome-

nar la Junta General, per Dolors
Leyva (PSC), Xavier Pagès (PSC),
Albert Torrent (CiU), Jaume
Campreciós (ERC), Agustí Gon-
zález (Movem Sant Just), Manel
Fernández (Ciutadans) i Isabel
Gibert (PP).

La nova presidenta és Dolors
Leyva i Jaume Campreciós, el vi-
cepresident. Agustí Gonzàlez
serà el conseller delegat. El pre-
sident i el conseller delegat co-
braran 300 euros bruts per ses-
sió, i la resta, 140. La Junta Ge-
neral cobra 140 bruts per sessió.

Sant Just Desvern Serveis | Més informació per a la ciutadania
El consistori ha anunciat que des de l’entrada en vigor de la llei de transparència

l’u de juliol passat, qualsevol persona de la ciutat que tingui més de setze 
anys pot sol·licitar qualsevol tipus d’informació municipal al consistori a través 
d’unes instàncies específiques, a l’Oficina de Gestió Integrada de l’Ajuntament.

Redacció
SANT JUST DESVERN

Perpinyà, reelegit president
del Consell Comarcal

POLÍTICA4L’alcalde, Josep Per-
pinyà, ha tornat a ser elegit
president del Consell Comarcal,
gràcies als vots de PSC, ICV-
EUiA, ERC i CiU, un pacte que
ja fa dos mandats que es repe-
teix. De fet, les quatre forma-
cions es reparteixen les conse-
lleries de l’ens: cinc per als so-
cialistes, tres per als ecosocia-
listes, dues per als republicans
i una per als nacionalistes. 

Els socialistes portaran les
àrees de Desenvolupament Eco-
nòmic i agrícola, Política terri-
torial i joventut, Polítiques de

benestar, Dones i gent Gran i
Règim interior i hisenda. 

Per la seva banda, ICV-EUiA
regentarà les conselleries d’E-
ducació, Medi Ambient i Cultu-
ra i Memorial Democràtic. Mo-
bilitat i Turisme cauen en mans
d’ERC i CiU s’encarregarà de Co-
operació i Solidaritat. C’s, PP i
CUP completen el Ple de l’ens.

“El Consell Comarcal és el
millor instrument per defen-
sar els interessos de la comarca”,
va afirmar Perpinyà durant la
seva investidura, celebrada di-
vendres passat.

Perpinyà fent el discurs d’investidura. Foto: CCBLL



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 619 13 66 88 11 | líniatres.catJuliol 2015



| 12
Sant Just Desvernlíniatres.cat Juliol 2015

Sant Just està fent el compte en-
rere per a la seva Festa Major,
que se celebrarà del 30 de juliol
al 6 d’agost, un total de vuit
dies, una jornada més que en l’e-
dició de l’any passat.

Els encarregats de llegir el
pregó que dóna el tret de sorti-
da als actes són els Pastorets de
Sant Just, els quals omplen de vi-
talitat la cultura popular del
municipi i la mantenen viva.

La competició entre els blaus
i els grocs tornarà a ser un dels
leitmotivs més esperats de la
Festa Major. Com en altres anys,
hi ha diverses activitats pun-
tuables on s’enfronten les dues
colles. El grup guanyador s’em-
portarà una placa de la Festa Ma-
jor 2015 a casa amb el seu color.
A més, entre altres activitats, hi
haurà La Gran Banana, els par-
tits de bàsquet infantil i sènior,
els de futbol sala de les dues ca-
tegories, l’activitat Dóna’m la
Llauna i la Guerra dels Titans,
entre altres.

El sopar de Festa Major del
tercer dia de festes, el dissabte u
d’agost a les nou del vespre,
també és un dels reclams prin-
cipals, com ho és també la nit es-
telada, el diumenge dos d’agost
a partir de les set del vespre.

La cultura popular també té
un pes important en el gruix del
programa de la Festa Major,
amb els gegants i capgrossos, les
sardanes, les havaneres,  les gra-
lleres, els dimonis, el drac i els
diables com a protagonistes.

Respecte a la música, hi hau-
rà una àmplia oferta d’estils i de
formacions al llarg dels dies.

A més, els més petits gaudi-
ran d’un conjunt d’activitats
adreçades per a ells, com per
exemple el diumenge dos d’a-
gost, quan  tindrà lloc el Laberint
de Contes Infantils. A la nit,
concretament a les onze, es farà
el Laberint de Contes +18. A
més, hi haurà cinema a la fres-
ca, com per exemple el dia tres
d’agost, amb la pel·lícula Els
Croods.

El teixit associatiu també tin-
drà el seu espai amb la trobada
d’entitats del dissabte u d’agost
a les sis de la tarda.

Compte enrere per a la Festa Major
» Del 30 de juliol al 6 d’agost el municipi s’omplirà de vitalitat per celebrar la diada més esperada

» Els Pastorets de Sant Just seran els encarregats de fer el pregó que donarà el tret de sortida als actes

Redacció
SANT JUST DESVERN

Dos dels actes de la Festa Major de l’any passat. Fotos: Ajuntament 
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El revalidat govern en majoria
absoluta del PSC de l’incom-
bustible Antoni Poveda –va ob-
tenir onze regidors a les passa-
des eleccions municipals del
maig– ja té nou cartipàs. 

Com en l’anterior legislatura,
el nou organigrama es divideix
en dues grans àrees: per una
banda, Urbanisme, Espai Públic,
Sostenibilitat, Seguretat, Con-
vivència i Serveis Generals, i
per l’altra, Serveis a la Persona
i Drets Socials.

Tot i haver assolit la majoria
absoluta, el PSC ha optat per
pactar amb ICV-EUiA i CiU,
amb els quals suma dos regidors
ecosocialistes i un de convergent,
arribant a un total de catorze re-
gidors al govern.

En la presentació del nou
govern, l’alcalde Antoni Poveda

va dir que la prioritat del seu
equip era “tal com ha estat fins
ara, les persones, i especialment
les més vulnerables”. “Hem de
continuar treballant per la ciu-
tadania i donar resposta a les se-
ves necessitats”, va afegir, i va as-
segurar que “cal seguir amb la
mateixa línia de treball”. 

NOVA ESTRUCTURA
La nova estructura del govern
municipal per a aquest mandat
compta amb Antoni Poveda a
l’àrea d’Alcaldia-Presidència. A
l’Àrea d’Urbanisme, Espai Pú-
blic, Sostenibilitat, Seguretat,
Convivència i Serveis Generals hi
ha Belén García (PSC), primera
tinenta d’alcalde d’Urbanisme,
Via Pública, Medi Ambient i
Transport.

Serveis Generals de l’Ajun-
tament està liderada per Judith
Riera (PSC), que ha estat també
nomenada tinenta d’alcalde. A
Promoció Econòmica, Ocupació,

Comerç, Consum i Mercats mu-
nicipals hi ha Cristian Rastrojo
(PSC), tinent d’alcalde. Agustí
Gascón (PSC), un altre tinent
d’alcalde, és el responsable de
Seguretat Ciutadana i Convi-
vència. A l’Àrea de Serveis a la
Persona i Drets Socials hi ha Àlex
Medrano (PSC), segon tinent
d’alcalde de Cultura, Promoció
Associativa, Turisme, Coopera-
ció i Nova Ciutadania.

Gemma Guàrdia (PSC) és la
nova regidora d’Educació, In-
fància i Família. L’ecosocialista
Margi Gual ocuparà el càrrec de
tinenta d’alcalde d’Acció Social
i Igualtat de Gènere. Núria Ros
(PSC) és regidora de Joventut; a
la regidoria d’Esports està Fe-
rran Liesa (PSC); a càrrec de
Gent Gran s’ha nomenat Ginés
Ros (PSC); la regidoria de Sani-
tat recau en Eugènia Sánchez
(PSC); i Pere Àngel Montserrat
(CiU) ha estat nomenat tinent
d'alcalde.

Els regidors i regidores del nou govern. Foto: Ajuntament

Poveda: “Cal seguir amb 
la mateixa línia de treball”

» El reelegit batlle forma un govern de 14 regidors conjuntament amb
ICV-EUiA i CiU i amb “les persones més vulnerables” com a prioritat

Joan Pera i Anna Sahun, plats
forts de la tardor al Rodoreda
CULTURA4Joan Pera, Anna Sa-
hun, Ramon Madaula, Joan
Pera i Lolita Flores són els no-
mes més destacats que prota-
gonitzaran la nova temporada te-
atral del Mercè Rodoreda, que es
va presentar el passat 11 de juliol.

El dos d’octubre serà el torn
de Sahun i Madaula, amb l’obra
de teatre Idiota. Per la seva
banda, l’humorista de prestigi
Joan Pera aterrarà a la ciutat
amb el seu L’art de fer riure, el
13 de novembre; i Flores farà de
Colometa a La plaza del Dia-
mante, de cara al pròxim 18 de
desembre. 

Per altra banda, s’han pro-
gramat més espectacles i una
secció reservada per als més pe-
tits, amb tres representacions:
Les princeses també es tiren
pets–25 d’octubre–; Patatu–22
de novembre– i Piu piu –15 de
novembre–. 

I com ja és habitual en els úl-
tims anys, la Sala El Bulevard
acollirà els espectacles de petit
format com ara el monòleg d’Àl-
varo Carmona –23 d’octubre–,
la música dels Chisky & Chis-
kypaldis i un tribut a Fito & Fi-
tipaldis –tots dos el 20 de no-
vembre–. 

La ciutat diu adéu a una Festa
Major amb molta vitalitat

FESTES4Sant Joan Despí va
viure sis dies de plena vitalitat del
19 al 24 de juny amb un gran
ventall d’activitats per a tots els
gustos i públics en el marc de la
seva Festa Major. L’humorista
José Corbacho va ser l’encarre-
gat de llegir el pregó el primer dia
de festes, les quals van comptar
amb una gran participació, se-
gons ha informat el consistori.

La tronada, el ball de ge-
gants de la Colla de geganters i

el concert de rumba del grup Ai,
Ai, Ai van ser un dels actes més
destacats. 

Els joves també van gaudir
de la festa amb diverses activi-
tats pensades per a ells, com el
concert del Vaparir Tour.

El parc de la Fontsanta va ser
el centre neuràlgic de molts ac-
tes, com la trobada castellera, les
havaneres i el rom cremat i el
castell de focs, que va posar
punt final a la Festa Major.

Avaria | Gran fuita d’aigua pel trencament d’una canonada
Una canonada trencada va provocar el passat dos de juliol una gran fuita d’aigua que va inundar 

alguns carrers de la ciutat. La ruptura es va produir a les vuit del matí en una canonada de 125 
centímetres de diàmetre. L’aigua va afectar principalment el carrer John Fitzgerald Kennedy i a altres 

com Sant Francesc de Sales i Sant Francesc d’Asís. L’avaria es va poder solucionar dues hores més tard. 

Redacció
SANT JOAN DESPÍ

José Corbacho va llegir el pregó de les festes. Foto: Ajuntament
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Comerç
Esplugues | Quarta jornada ‘Emprenem’ a la Baronda
El passat dimecres 8 de juliol la Baronda va acollir la quarta edició de la jornada Emprenem, que
s’adreça a dones emprenedores, empresàries i cooperativistes i responsables polítics i tècnics dels
ajuntaments de la comarca. L’objectiu és aprofundir en els pros i els contres de la reforma horària
des de la perspectiva de les empreses, com també en la conciliació de la vida laboral i familiar.

L’Ajuntament de Sant Joan Des-
pí va premiar fa uns dies els co-
merços de la ciutat, en el marc
de la Festa Major del municipi.

Els dos establiments comer-
cials reconeguts han estat la
Floristeria Palmira, que comp-
ta amb tres dècades de trajec-
tòria, i Talleres Cerezo, que fa 50
anys que porten una ferreria
que ha passat per tres genera-
cions.

La Floristeria Palmira serveix
des de 1985 a clients de la ciutat
i de toda la comarca i, fins i tot,
a Barcelona; i Talleres Cerezo
està a la Fontsanta i es dedica a
la metal·lúrgia i a la fabricació de
productes metàl·lics.

Els Premis Sant Joan Despí
també s’atorguen a entitats i
personalitats del municipi. En-
guany, han estat reconeguts l’es-
criptora local Pepa Mayo, que és

l’autora de diverses novel·les,
contes i antologies. Mayo tam-
bé és guionista de curtmetratges,
un dels quals va rebre el reco-
neixement del públic dels Pre-
mis Phonetastic Sitges Mobile
Film Festival. 

El Servei Local de Català de
la ciutat, que celebra aquest any
el 25è aniversari, també va ser
premiat per la seva tasca envers
la normalització lingüística des-
envolupada al municipi. Quant
a personalitats, Mireia Costi-

llas, “una jove promesa de la gas-
tronomia”,  va ser guardonada.
Costillas ja ha rebut el reconei-
xement recentment en el Con-
curs de Joves Cuiners i Cam-
brers de Catalunya, organitzat
per l’Escola Joviat de Manresa. 

Un altre guardó va ser per
Ràdio Despí, i l’associació d’Al-
cohòlics Rehabilitats, ASALRE,
també va ser reconeguda per la
seva trajectòria de 31 anys ate-
nent a les persones que pateixen
aquesta malaltia.

Sant Joan Despí premia 
dos establiments de la ciutat

Redacció
SANT JOAN

Campanya | Les empreses de la comarca donen suport a la reforma horària
Les empreses del Baix i l’Hospitalet van donar suport fa unes setmanes a la reforma horària en el marc d’una jornada 

de l’Associació Empresarial de l’Hospitalet i el Baix Llobregat (AEBALL) en la qual es va reflexionar i debatre sobre els
avantatges de la nova racionalització del temps. No obstant això, la patronal creu que queda “un llarg camí” per recórrer

en el marc de la negociació col·lectiva per facilitar, sobretot a les empreses industrials, l’aplicació d’aquestes mesures. 

La cadena Charter obre 
una botiga a Sant Just 

SANT JUST4La cadena de su-
permercats Charter, que és una
franquícia de Consum, ja té una
nova botiga a Sant Just Desvern
després que fa uns dies l’obrís
oficialment al públic. 

També ho ha fet a quatre
municipis més de Catalunya i
Castella La Manxa. Amb aques-
tes obertures, Charter assolirà
els 230 establiments a tot l’Es-
tat espanyol.

Al maig, la cadena ja havia
obert tres botigues més, una
d’elles a Sant Llorenç Savall
(Barcelona), i el juny en va obrir

una altra a Pineda de Mar, tam-
bé a la mateixa província.

Els nous establiments dis-
posen, segons ha informat l’em-
presa, d’autoservei de carn, xar-
cuteria, fruites i verdures i un
ampli ventall de productes Con-
sum. 

Charter dóna servei a po-
blacions petites i a barris urbans
que no assoleixen la població su-
ficient per a implantar un gran
supermercat.

A Catalunya n’hi ha 65, 43 de
les quals es troben a la provín-
cia de Barcelona.

La comarca s’afegeix a la
tercera marxa contra l’atur

MOBILITZACIONS4La tercera
marxa contra l’atur, que en-
guany ha tingut com a lema Per
una Catalunya sense atur, po-
bresa i desigualtat, va recórrer
diferents municipis de la co-
marca el passat 8 de juliol.

La mobilització va començar
el dia 6 des de l’ajuntament de
Badalona i va passar per diver-
sos municipis com Granollers,

Cerdanyola del Vallès, Ripollet,
Sabadell, Rubí i Terrassa, per en-
dinsar-se al Baix Llobregat. Aquí
va passar per Martorell, Abrera
i va seguir fins a Sant Vicenç dels
Horts. Després de parar a
l’Hospitalet, la marxa va arribar
a la plaça de Sant Jaume, on es
va fer una concentració el dia 9,
i va acabar amb una protesta da-
vant del Parlament.

A Catalunya hi ha 65 establiments Charter. Foto: Consum

La marxa va recórrer la comarca de dalt a baix. Foto: Twitter (@rocderevolta)

La Floristeria Palmira va ser una de les guardonades. Foto: Google Maps

El percentatge de dones que
han conformat les llistes de les
eleccions municipals d’enguany
al Baix ha estat del 46,3%, xifra
que supera la del 2011 (45,6%) i
el 2007 (44,6%), segons dades
del Consell Comarcal A més, en
totes les localitats de la comar-
ca hi ha hagut més del 40% de
dones a les llistes de les candi-
datures, tal com exigeix la llei
(LOREG) des del 2007, segons
dades de l’Observatori Comarcal.

A més, respecte del 2007 han
augmentat les llistes liderades per
dones, arribant d’aquesta manera
al 25,6% (4,6% més). 

Pel que fa a l’encapçalament
de les llistes, es dóna un fet cu-
riós: allà on hi ha una cap de llis-
ta, hi ha més dones a la candi-
datura, produint-se una mena

“d’efecte contagi”, segons els au-
tors de l’informe. El municipi on
hi ha hagut més dones a les can-
didatures ha estat Sant Just Des-
vern, on s’arriba al 50%. En can-
vi, a Abrera i Castelldefels el
percentatge de representants fe-
menines no supera el 44% i són
dels municipis amb menys pre-
sència de dones juntament amb
Sant Esteve, entre altres.

Pel que fa als partits polítics
a la comarca, les formacions que
han comptat amb més dones a
les candidatures són el PSC
(50,1%) i ICV-EUiA (48,3%) i a
les candidatures de confluència
d’esquerres de l’estil ‘Guanyem’
i ‘en Comú’ (47,2%). Ciutadans,
en canvi, és el partit que ha
comptat amb menys dones a les
seves llistes (42,8%).

Alguna de les dones regidores i alcaldesses del Baix. Foto: CC

Augmenta el pes de les dones 
en la política del Baix Llobregat
Redacció
BAIX LLOBREGAT
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DIMECRES 29 DE JULIOL
20:00 Sessió de zumba a la plaça de Catalun-

ya. L’activitat esportiva tindrà una durada apro-
ximada de quaranta-cinc minuts. Lloc: pla-
ça de Catalunya.

A PARTIR DEL 27 DE JULIOL
Matí-Tarda Horari especial a les biblioteques.

Amb motiu de la realització d'obres de cli-
matització a la biblioteca Miquel Martí i Pol
restarà tancada del 27 de juliol al 31 d'agost.
La Mercè Rodoreda obrirà tot el mes d'agost.

DIJOUS 30 DE JULIOL
22:30 Concert tribut a la banda de Liverpool The

Beatles amb la banda The Ringos. Lloc: So-
làrium poliesportiu S. Gimeno. 

A PARTIR DEL 30 DE JULIOL
Matí-Tarda Celebració de la Festa Major de Sant

Just, del 30 de juliol al 6 d’agost. Hi haurà ac-
tivitats per a tots els gustos i públics. Els blaus
i els grocs seguiran competint en diversos es-
deveniments. Consultar programa.

DIVENDRES 31 DE JULIOL
17:00Amb K de Kasal, amb activitats per als jo-

ves d’entre 12 i 18 anys del municipi. Es farà
un K-raoke, K-misetas (taller de samarretes)
i un Bubble Soker, un joc amb bombolles de
plàstic. Preu: gratuït. Lloc: Casal de Joves.

DISSABTE 1 D’AGOST
11:30 Festa de les Aigües. De la mà d’Aigües de

Barcelona podràs divertir-te amb jocs d’aigua
per a tota la família. Infants d’1 a 12 anys. Lloc:
Parc Iulita Quieta (Mas Lluí, Sant Just).

DES DEL 3 DE SETEMBRE
Matí-Tarda Exposició Intervals de silenci, de Cris-

tina López, que reflexiona sobre el color i la
llum. Lloc: Centre Jujol-Can Negre (Sant
Joan Despí).

DILLUNS 27 DE JULIOL
20:00 Sessió de Body Combat a la plaça de Ca-

talunya. L’activitat esportiva tindrà una du-
rada aproximada d’una hora. Lloc: plaça de
Catalunya d’Esplugues.

ESPLUGUES COMARCA ESPORTSSANT JUSTSANT JOAN

agenda@comunicacio21.com

L'Ajuntament de Sant Joan Despí ofe-
reix el servei gratuït de bibliopiscina
a les piscines municipals recreatives
Fontsanta. Horari: Tot el juliol i agost,
de dimarts a dissabte de 14.30 a
18.30 hores.

Servei de bibliopiscina 
a les piscines Fontsanta

Durant el juliol i l’agost

AGENDA MENSUAL

Projecció a l'aire lliure d'aquesta pel·lí-
cula de gènere fantàstic dirigida per Tim
Burton, nominada a l'Oscar al millor
film d'animació. Lloc: passeig del Ca-
nal, cantonada amb avinguda de Bar-
celona.

Cinema a la fresca: 
'La novia cadáver'

Dv. 31 de juliol a les 21:30

Nits de chill-out a la piscina del Parc
dels Torrents, on la ciutadania podrà
gaudir de música amb dj's en directe
per dinamitzar la vetllada, amb servei
de bar i on es podrà gaudir de la pis-
cina per banyar-se de nit.

Nits de chill-out a la piscina 
del Parc dels Torrents
Dv. 31 de juliol a les 21:00

El Casal de Joves organitza un cam-
pionat de futbolí. El premi serà dues
entrades per anar al cinema. Cal ins-
cripció prèvia. Lloc: El Bulevard (Sant
Joan Despí).

Campionat de futbolí
a Sant Joan Despí

Dv. 18 de setembre a les 19:00

Dueñas fa un taller al campus
d’handbol de Sant Joan

SANT JOAN4El seleccionador
espanyol femení, el basc Jorge
Dueñas, va ser el convidat es-
trella d’un dels dies del campus
d’handbol, que s’està duent a
terme durant tot el mes de ju-
liol.

Dueñas, que és al capda-
vant del combinat espanyol des
de 2007, va compartir els seus
coneixements amb els joves el
passat dia 7. 

Durant aquesta sessió, amb
jugadors infantils, cadets i ju-
venils, Dueñas va participar en
un taller de tecnificació indivi-
dual per posició i en un altre que
incidia en les dinàmiques de
grup.

En la seva joventut, el tècnic
bilbaí va jugar al Caja Madrid, al
Naranco-Oviedo i a l’Avilés, en-
tre d’altres, i també va entrenar
l’Arrate guipuscoà. 

Sant Just celebra la segona
edició de la Cursa Solidària

SANT JUST4Uns 400 van par-
ticipar el passat 4 de juliol en la
segona edició de la Cursa Soli-
dària Sant Just Desvern per
Sant Joan de Déu.

Aquesta prova, que va orga-
nitzar el Club Atletisme Sant
Just, va recaptar diners per aju-
dar a la investigació de malalties
infantils, i el 60% del que es va
recaptar amb les inscripcions es
va lliurar a l’Hospital de Sant
Joan de Déu.

Rubén Castro, corredor de
l’equip Running Parc, va ser el
vencedor en els 5 quilòmetres en
categoria masculina, amb una
marca de 16 minuts i 14 segons.
Per darrere seu van entrar Jordi
Comas, del Bikika, i Eric Monas-
terio, de l’Ashi Running.

En categoria femenina la vic-
tòria va ser per a Arantxa Suau,
del Fisiològic, que va completar el
recorregut en 20 minuts i 37 se-
gons, seguida de Montse Cinca.

Yaiza Rodríguez continua am-
pliant el seu palmarès. L’esplu-
guina es va proclamar campio-
na d’Europa sub 20 amb la se-
lecció espanyola el passat 12 de
juliol. El combinat entrenat per
José Ignacio Hernández es va
imposar amb autoritat a França
(47-66) a la final de l’europeu
que es va disputar a les Canàries.

Aquest or se suma al que va
obtenir l’estiu de 2011 a l’Euro-
peu sub 16, la medalla de plata
del Mundial sub 17 que es va dis-
putar als Països Baixos l’any
2012, i a un altre or que va
guanyar amb la selecció sub 18
a l’Eurocopa de Croàcia 2013.

EL SOMNI AMERICÀ
El curs 2015-2016 serà el tercer
que l’espluguina passi a la Uni-
versitat de Boise, als Estats Units.
Rodríguez estudia Ciències Ma-
terials i Enginyeria i és una de les

bases dels Broncos, equip que
juga a la categoria més alta de la
Primera Divisió de la NCAA, la
competició interuniversitària
nord-americana.

La temporada de bàsquet
col·legial començarà el 6 de no-
vembre, amb un partit a casa
contra Southern Oregon, i Ro-

dríguez, que aquesta temporada
serà Júnior, ja és una de les
més veteranes de les 13 inte-
grants del seu equip.

Rodríguez pot servir d’e-
xemple per a tots aquells joves
esportistes que vulguin fer el
salt als Estats Units i compati-
bilitzar els estudis i l’esport.

Rodríguez, en una acció amb el combinat espanyol. Foto: FIBA

L’espluguina Yaiza Rodríguez,
campiona d’Europa de bàsquet

Redacció
ESPLUGUES

Esplugues | Dos ors i tres plates per al Club Les Moreres
Grans resultats per al Club Les Moreres al Campionat d’Espanya de gimnàstica

rítmica, que es va disputar entre el 8 i el 12 de juliol. Les espluguines van tancar 
la competició amb cinc metalls, dos ors i tres plates, en la categoria absoluta. Els

equips de base també van tenir una actuació destacada, i van penjar-se un bronze.
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